
 

 

Årsberetning 2023 for børnehuse og dagpleje i 
Slangerup 
 
Året er ved at lakke mod en ende, som betyder at vi tager et kort tilbage kig på de ting der er sket.  
 

• Nedlæggelse af distrikter, samt dertilhørende sammenlægning 
• Med en nedlæggelse af 2 distrikter, samt dertil sammenlægning har disse 2 til nye samlede 

distrikter. Det nye distrikt som vi er blevet tilhørende spænder over et utroligt stort geografisk 
areal. Dette har også betydet at vi desværre ikke har haft ligeså stor “lokal” kig på diverse 
emner som tidligere.  
Det positive er at vi er et distrikt med meget forskellige udgangspunkter, hvorfor der kommer 
noget god tværfaglig viden omkring anderledes måder at gøre ting på. 

• Møderne er til gengæld også for nuværende fortsat større, fra at vi var et lokalt møde på 
max 10, er vi nu over 20 mennesker som alle har en holdning til diverse emner.  

• Madordning - Minimal periode 
• Året har budt på en afstemning som var stærkt forsinket. Dette har også betydet at den 

periode som vi kunne få madordning til kun bestod af knap 3-4 måneder, alt efter standen på 
vores køkken.  
Lindehuset og Skuldshøj (Frederikssund) er de to institutioner i kommunen som har valgt 
ordningen. Ordningen har på mange måder givet stof til eftertanke, samt kravet en stor 
indsats for at kunne lykkedes. Det positive som vi alle har haft svært ved at gennemskue har 
været ressourcetildeling, hvor det længe var uklart om vi fik timer til køkkenarbejdet. Svaret 
er nu klart at der bliver afsat timer til de institutioner som tager imod madordningerne, hvilket 
gør at timerne ikke tages fra børnene.  
Derudover så har det som også omdiskuteret tidligere år, kravet at institutionerne har fået 
nye køkkener flere steder, hvilket også har været hos Lindehuset. Dette har kostet blod, 
sved og T-shirts for at få etableret. Men dette har desværre også haft en konsekvens, som 
har betydet at der ikke fremadrettet er mulighed for at have børnene i køkkenet.  

• Høringer 
• Budget 2024-2027 har været et stort emne, som har fyldt utroligt meget. Dette grundet de 

mange store områder som der var interesse i at sætte besparelser ind på. Dette har blandt 
andet været på nedlukning af institutioner, omdannelse af åbne/lukketider, nedlæggelse af 
ansættelser som støtte til indsatser i børnehusene med mere.  

• Budgetforhandlingerne har heldigvis været af den positive karakter, hvorfor at de 
fleste af vores benævnte punkter bliver tilgodeset i et vist omfang. Dette er vi dog 
ikke direkte klogere på, men vi forventer at der løbende kommer mere information 
omkring de konkrete ændringer og tiltag når de endelig bliver taget frem i dagens 
lys. 

• Tidlig indsats 
• Et område som allerede tidligere har været oppe og vende, samt allerede er i god 

brug i børnehusene. Dette emne havde også stor interesse for os, men på et 
synspunkt som var lidt anderledes. Vores opfattelse har været at det har fungeret 
super godt i børnehusene, men desværre er der for mange eksempler på at tingene 
er gået tabt når de skal videre fra børnehusene til kommunen. Dette har vi dertil 
også benævnt i svaret til denne høring.  

Overordnet set har året stået på rigtig meget forståelse for de nye områder som vi er blevet, samt 
ovenstående som har givet en masse stof til eftertanke.  
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